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BEANTWOORDING TECHNISCHE VRAGEN 
naar aanleiding van de bespreking in de commissie ruimte 

 

Wethouder Abee heeft toegezegd in de commissie ruimte van 4 december 2018 om vragen van Menno 

Duk van GroenLinks schriftelijk te beantwoorden. Bijgaand de beantwoording van de vragen. 

 

 

Betreft commissie  

 

o Ruimte dd. 4 december 2018 

 

 

Nummer en naam 

agendapunt: 

 

 

6a Lansingerland duurzaam 

 

Vraag van  

 

Menno Duk, GroenLinks 

 

 

Beantwoording:  

 

 

 

 

 

De duurzaamheidsvisie beslaat een lange periode. We staan samen 

met de andere Nederlandse gemeenten aan het begin van een traject 

richting 2050. En er is nog veel onzeker, bijvoorbeeld de uitkomst 

van het klimaatakkoord, maar ook de technische ontwikkelingen 

gaan snel. Veel hangt ook af van wat er in de samenleving gebeurt. 

Gemeenten zullen het niet alleen kunnen en de rol van gemeenten is 

vaak faciliterend en informerend naar bedrijfsleven en inwoners. Zo 

zijn veel woningen in Lansingerland particulier bezit, de gemeente 

kan inwoners niet dwingen van het gas los te koppelen. Het Rijk zal 

financiële kaders en juridische kaders moeten aanpassen om de 

doelstellingen uit het klimaatakkoord te halen. Uitgangspunt voor 

Lansingerland is dat we kansen willen benutten zodra deze zich 

voordoen. Een goed voorbeeld is onze inspanning om deel te nemen 

aan een pilot voor een gasloze wijk. We hebben in 2018 helaas geen 
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subsidie gekregen. Waaruit nog eens blijkt dat we als gemeente 

afhankelijk zijn van derden.  

 

3) Ik vroeg wanneer de 

raad hierover een besluit 

heeft genomen. Het 

antwoord wat ik krijg is 

een opsomming van 

redenen om voor 2050 te 

kiezen, maar geen 

antwoord op de vraag 

wanneer de raad 

hierover eerder een 

besluit heeft genomen 

(en wat dit besluit 

inhield) 

 

Nee, de raad heeft hier niet eerder over besloten. De visie is 

bedoeld om met elkaar een doel te stellen. Het is aan de 

gemeenteraad en daarmee een politieke vraag om 2050 te kiezen. 

 

5) Ik vroeg wat de 

uitstoot van CO2 in 

Lansingerland was in 

1990 en wat dat op dit 

moment is en welke 

hoeveelheid er moet 

worden bespaard tot 

2030. Het antwoord wat 

ik kreeg was hoe de 

landelijke norm wordt 

verdeeld over de 

gemeenten. Ik zocht 

naar het aantal tonnen 

CO2 in 1990, 2018 en de 

hoeveelheid die 

bespaard moet worden 

tot 2030. 

 

 

In de klimaatmonitor staat het volgende staatje: 

https://klimaatmonitor.databank.nl/Jive?workspace_guid=28473ad1-

02a7-4fce-8914-d28d5fc58be7 . Opgemerkt wordt dat de gemeente 

Lansingerland een enorme ontwikkeling heeft doorgemaakt sinds 

1990, in de tuinbouw en met het aantal inwoners. De gemeente 

Lansingerland heeft geen individuele opgave tot 2030, maar draagt 

wel bij aan de landelijke opgave. In de Regionale Energie Strategie 

doet gemeente Lansingerland samen met de andere gemeenten in 

het RES binnen de grenzen van de MRDH een aanbod aan de 

Rijksoverheid. Dit aanbod telt op tot de landelijke doelstelling van 

het Rijk voor 2030. 

 

6) Ik vroeg hoe wordt 

bepaald of de 

energiebronnen van de 

energie die buiten 

Lansingerland wordt 

opgewekt en in 

Lansingerland wordt 

In 2050 moet de energievoorziening bijna helemaal duurzaam zijn 

(landelijk). Dat betekent dat de energie die in Lansingerland in 2050 

"importeert" uit de regio ook uit duurzame bronnen komt.  
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verbruikt duurzaam is. Is 

het antwoord hierop dat 

dat niet wordt bepaald 

omdat de gemeente zich 

achter de landelijke 

doelen schuilt? 

 

7) Mijn vraag was of het 

klopt dat met de door 

mij genoemde cijfers het 

aantal van minimaal 

15.000 bestaande 

woningen niet gehaald 

wordt. Er worden nu 

7000 nieuwe woningen 

(de vraag is of je die 

mee kunt rekenen met 

het aantal bestaande 

woningen die van het gas 

af gaan, maar voor het 

gemak ga ik daarin 

mee), 500 bestaande 

woningen in deze 

raadsperiode en 1000 

woningen per jaar in 

2030 genoemd. Dat is 

nog geen “ ja, dat klopt” 

of “ nee, dat klopt niet 

omdat...”  

Ik vroeg verder om een 

prognose van het aantal 

woningen dat van gas af 

was in de jaren tot 2030, 

die is er niet, maar waar 

is dan dat aantal van 

minimaal 15.000 op 

gebaseerd? 

 

 

In hoofdstuk 1, pagina 9, is de systematiek van backcasting 

beschreven. Het doel is 2050. Terugredenerend moeten we een 

aantal stappen maken om dit te halen. Het gaat om 8000 woningen 

tot 2030. De gedachte is dat het laag hangend fruit eerst wordt 

opgepakt, bijvoorbeeld wijken waar al een warmtenet ligt 

(verduurzamen bron) en nieuwe woningen met een goede isolatie. Of 

dit doel daadwerkelijk gehaald wordt, hangt af van externe zaken 

zoals de komst van een regionaal warmtenet en de beschikbaarheid 

van alternatieven voor warmte. Net als andere gemeenten in 

Nederland proberen we ons een beeld te vormen wat nodig is om 

2050 te halen. Zoals bovenstaand beschreven is veel nog onzeker.  

 

11) Mijn vraag was 

wanneer het besluit 

wordt genomen, niet 

Het investeringsbesluit voor de warmteleiding door Lansingerland, 

wordt genomen door het Warmtebedrijf Rotterdam.  Wij hebben 

geen datum gekregen wanneer er een definitief besluit wordt 

genomen. We verwachten in 2019. Als gemeente Lansingerland 
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Met een vriendelijke groet, 

Albert Abee 

Wethouder Duurzaamheid 

 

welke opties op de tafel 

liggen. 

 

 

zetten we ons maximaal in om de warmteleiding door onze 

gemeente te krijgen. 

 

14) Mijn vervolg vraag 

was wanneer dit 

maximum dan behaald 

wordt. “ In de jaren 

daarna volgen meer 

panelen” geeft daar 

geen antwoord op, het 

zou kunnen dat het nog 

twee jaar daarna duurt, 

maar ook dat het 

maximum nooit bereikt 

wordt. 

 

 

De daken van ons vastgoed wordt onderzocht of het geschikt is. Waar 

mogelijk worden zonnepanelen gelegd. In de begroting tot 2022 is 

een bedrag voor verduurzaming opgenomen. Dit wordt ieder jaar 

ingezet. We hebben er voor gekozen niet eerst al ons vastgoed te 

onderzoeken en dan pas zonnepanelen te leggen, maar dit per 

gebouw te onderzoeken. Er wordt daarbij ook gekeken naar 

bijvoorbeeld natuurlijke vervangingsmomenten van dakbedekking, 

zodat we ons geld efficiënt te besteden 

 


